
Ennallistamissuunnitelman valmisteluhankkeen teemaryhmä 4 
(maatalousympäristöt ja pölyttäjäkannat, Artiklat 10 ja 11) 

Kokousmuistio: teemaryhmän 1. kokous 

Paikka:  Sisäministeriö, Kirkkokatu 12, kokoustila Aleksanteri / Teams 

Päivämäärä:  16.12.2024 

Klo:  14:00 – 16:00 

Osallistujat: Tuuli Orasmaa, MMM (pj)  
Mikko Kuussaari, Syke 
Martina Reinikainen, YM 
Antti Miettinen, ELY-keskusten valtakunnallinen ilmastoyksikkö 
Johanna Vanhatalo, MMM 
Eija Hagelberg, YM 
Leena Lehtomaa, Varsinais-Suomen ELY 
Johanna Helkimo, ELY-keskusten valtakunnallinen ilmastoyksikkö 
Holtti Hakonen, Riistakeskus 
Terho Hyvönen, Luke 
Riikka Knaapi, MMM 
Heini Lehtosalo, MMM 
Mikko Alhainen, Riistakeskus 
Markus Piha, Luke 
Elina Sorvali, Hämeen ELY 
Sari Himanen, Luke (1. sihteeri) 
Rainer Peltola, Luke (2. sihteeri) 

Kokouksen kulku: 

1. Kokouksen avaus 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 14:00. 

2. Teemaryhmän jäsenet: lyhyt esittäytyminen 

Paikalla olleet työryhmän jäsenet esittäytyivät. 

3. Alustus: Ennallistamisasetus ja maatalous- ja pölyttäjäartiklat 

Puheenjohtaja kävi läpi ennallistamisasetuksen tavoitteet yleisellä tasolla. Työryhmän kannalta keskeiset 
artiklat asetuksessa ovat 10 ja 11. Maatalouteen liittyviä aiheita käsitellään myös teemaryhmissä 1 (maa- ja 
sisävesiluontotyypit) ja 2 (meret), joissa käsitellään perinnebiotooppeja ja maatalouden 
ravinnekuormitusta. Palataan myöhemmin siihen, miten teemaryhmien välinen yhteistyö järjestetään.  

4. Teemaryhmän tehtävät ja työn aikataulu 



Todettiin, että suunnitelman on oltava valmis elokuussa 2026, jonka jälkeen suunnitelma lähetetään 
Euroopan komissiolle kommentoitavaksi. Lopullinen suunnitelma hyväksytään vuoden 2027 puolivälissä. 
Suunnitelma tehdään EU:n formaattiin, jonka laatiminen on vielä kesken. 

5. Teemaryhmän jäsenten rooli työryhmätyössä 

Käytiin lyhyesti läpi teemaryhmän jäsenten tehtävät. 

6. Työskentelytavat 

Sihteerit laativat jokaisesta kokouksesta lyhyen muistion, joka hyväksytään seuraavassa kokouksessa. 
Hyväksytty muistio tallennetaan VAHVAan ja hankeikkunaan. 

Jokainen työryhmäjäsen on kutsuttu VN ennallistamissuunnitelma – Teams-tiimiin, kutsut on lähetty 21.11. 
Ryhmässä on työryhmäkohtaiset kanavat, joista löytyy mm. kokousmateriaalit. 

Jos Teamsissa olevaa materiaalia kommentoidaan tai muokataan, käytetään ensisijaisesti 
kommenttilappuja. Kommentointikäytännöt täsmennetään kuitenkin tapauskohtaisesti. 

Todettiin, että lähtökohtaisesti varajäsenet voivat osallistua kaikkiin kokouksiin. Jos kokoustilat ovat pienet, 
rajoitetaan läsnäosallistujien määrää. 

7. Työsuunnitelman luonnos ja kommentointiaikataulu 

Käytiin läpi työsuunnitelmaluonnos, joka todettiin pääsääntöisesti hyväksi. Suunnitelman kommentoinnin 
DL on 15.1.2025. 

8. Viestintäkäytännöt 

Keskusteltiin viestinnän periaatteista: Viestintävastuu on ensisijaisesti pj:lla. Toivottiin yhteisiä viestejä, 
joita työryhmän jäsenet voivat kertoa työryhmätyöstä. Todettiin myös, että viestinnän suunnittelussa 
tarvitaan ennakoivaa otetta. On syytä pohtia viestinnän kannalta haasteellisia asiakokonaisuuksia ja 
varautumista niihin. Viestinnän suunnitteluun palataan tarkemmin alkuvuodesta 2025. 

9. Seuraava kokous 

Seuraava kokous pidetään 24.1.2025 klo 09 – 12, teemoina mm. ennallistamisen määritelmä, 
ennallistamiseksi laskettavat toimet sekä turvemaa – teeman tilannekuva. 

10. Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 16:00. 

 


